

**Goethe-Institut Philippinen Newsletter - Reminder Cine Europa  
- September 10 - November 22, 2015**



Dear friends of the Goethe-Institut,

Welcome to our newsletter!

We want to keep you up to date with what is happening around your Goethe-Institut, along with current information about German culture and activities in the Philippines.



**Cine Europa 18 starts tomorrow!**

On September 10, the European film festival Cine Europa starts and is going to its 18th round!

Following this year's theme "Coming of Age", Cine Europa also celebrates its own coming of age through screening movies from 18 different European countries in 9 Filipino cities.

**Manila // September 10 - 20**  
**Baguio // September 22 - 27**  
**Iloilo // September 29 - October 04**  
**Cebu // October 9 - 11**  
**Zamboanga // October 13 - 18**  
**Tacloban // October 21 - 25**  
**Davao // November 03 - 08**  
**Leyte // November 10 - 15**  
**Cagayan de Oro // November 18 - 22**

This time, Austria, Belgium, Bulgaria, Czech Republic, Denmark, Finland, France, Hungary, Italy, The Netherlands, Poland, Romania, Slovakia, Spain, Sweden, the United Kingdom, Norway, Switzerland and Germany are contributing. The festival focuses not only on the 23 movies, but also on mutual intercultural exchange. Therefore the screenings are supplemented by a series of lectures from Filipino and European film experts.

From **September 10 - 20** Cine Europa 18 takes place at **Shang Cineplex, Shangri-La Plaza in Mandaluyong City.**

The Goethe-Institut presents  
**Suck Me Shakespeare**  
**September 15, 2015 at 6:00 PM**  
**September 16, 2015 at 7:30 PM**

and

**The Legend of Paul and Paula**  
**September 17, 2015 at 5:00 PM**  
**September 20, 2015 at 5:30 PM**

**Free Admission on a first-come, first-served basis.**

For further information about Cine Europa 18 and the two German movies check our website:

[Cine Europa 18](#) or  
[Suck Me Shakespeare](#) or  
[The Legend of Paul and Paula](#)

Contact: +632 8405723 to 24  
[program@manila.goethe.org](mailto:program@manila.goethe.org)

## **Eröffnung Cine Europa 18**

Am 10. September beginnt offiziell das europäische Filmfestival Cine Europa und geht in die 18. Runde!

Passend zum diesjährigen Motto des Filmfestivals "Coming of Age" wird die Volljährigkeit mit Filmen aus 18 verschiedenen europäischen Ländern in neun philippinischen Städten gefeiert.

**Manila // 10. - 20. September**  
**Baguio // 22. - 27. September**  
**Iloilo // 29. September - 04. Oktober**  
**Cebu // 09. - 11. Oktober**  
**Zamboanga // 13. - 18. Oktober**  
**Tacloban // 21. - 25. Oktober**  
**Davao // 03. - 08. November**  
**Leyte // 10. - 15. November**  
**Cagayan de Oro // 18. - 22. November**

Mit dabei sind dieses Jahr Österreich, Belgien, Bulgarien, Tschechien, Dänemark, Finnland, Frankreich, Ungarn, Italien, die Niederlande, Polen, Rumänien, die Slowakei, Spanien, Schweden, Großbritannien, Norwegen, die Schweiz und Deutschland. Dabei stehen nicht nur die 23 Filme im Mittelpunkt des Festivals, sondern auch der gegenseitige interkulturelle Austausch. Vorträge von philippinischen und europäischen Filmexperten ergänzen das Programm.

Vom **10.-20. September** gastiert Cine Europa 18 im **Shang Cineplex, Shangri-La Plaza in Mandaluyong City.**

Das Goethe-Institut präsentiert am

**15.09. um 18:00 Uhr** und am  
**16.09. um 19:30 Uhr**  
**Fack ju Göthe**

und am

**17.09. um 17:00 Uhr** sowie am  
**20.09. um 17:30 Uhr**  
**Die Legende von Paul und Paula**

**Freier Eintritt mit begrenztem Platzangebot.**

Weitere Informationen zu Cine Europa 18 und zu den beiden deutschen Filmen finden Sie auf unserer Webseite:

[Cine Europa 18](#)

oder [Fack ju Göthe](#)

oder [Die Legende von Paul und Paula](#)

Kontakt: +632 8405723 to 24  
[program@manila.goethe.org](mailto:program@manila.goethe.org)

-----  
To unsubscribe from the GImanila-lis mailing list, please send an email with a blank subject and "unsubscribe GImanila-lis" written in the body to [lyris@lists.goethe.de](mailto:lyris@lists.goethe.de)

-----  
Um von der GImanila-Lis-Mailingliste abbestellen, schicken Sie bitte eine Email mit einem leeren Betreff und "abbestellen GImanila-Lis", geschrieben im Körper zu [lyris@lists.goethe.de](mailto:lyris@lists.goethe.de)

© Goethe-Institut